
Zápis z 235. zasedání Akademického senátu Slezské univerzity  
konaného dne 22. 4. 2014 v Opavě 

 

Přítomni:  Slováček, Sedlář, Siostrzonek, Čermák, Franěk, Bernatík, Kolibová, Kuric, Curylo, 
Barák, Höflerová, Verner, Holzäpfl, Pilát, Kamrádová, Skácelík, Oborná, Šperka, 
Vojtal 

Omluveni:  Burda, Tomanová, Řihák, Vojtal  

Neomluveni:  

Hosté:  Žáček, Kania, Tuleja, Dluhošová 

 
 

PROGRAM: 
 

1. Legislativní záležitosti 

a. XI. Změny Stipendijního řádu Slezské univerzity v Opavě 

b. VIII. Změny Statutu Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty 
v Karviné 

c. VIII. Změny Organizačního řádu Slezské univerzity v Opavě, Obchodně 
podnikatelské fakulty v Karviné 

2. Ekonomické záležitosti 

a. Rozpočet Rektorátu Slezské univerzity v Opavě pro rok 2014 

b. Rozpis příspěvku a dotace součástem Slezské univerzity v Opavě pro rok 2014 

3. Různé 

 

 

 
Dr. Slováček přivítal přítomné hosty a členy senátu. Prohlásil senát za usnášeníschopný. 
Seznámil senátory s programem jednání a navrhl změnu v pořadí programu s tím, že XI. Změny 
Stipendijního řádu SU by byly projednány až po změnách Statutu a Organizačního řádu 
Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné. Všichni senátoři se změnou programu souhlasili.  
 

1. Legislativní záležitosti 
 

a. VIII. Změny Statutu Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty 
v Karviné 

 
Tuleja: Vysvětlil, proč dochází ke změnám Statutu a Organizačního řádu OPF. Podrobně 
prezentoval analýzu změn a jejich zdůvodnění spolu s cílem, jehož má být změnami dosaženo. 
Konstatoval, že vedení OPF si velmi dobře uvědomuje, v jaké situaci se fakulta nachází.  

Děkan Tuleja prezentoval vývoj počtu studentů na OPF od roku 2007. V roce 2009 
dosáhla OPF vrcholu s následným poklesem. Vývoj je výsledkem politiky MŠMT a také poklesu 
demografické křivky. Tyto údaje byly doplněny o klesající počty zapsaných studentů. Senátoři 
byli dále informováni, že od roku 2009 – 2014 přišla fakulta zhruba o 30 % svého rozpočtu. 



Děkan OPF dále informoval, že mezi lety 2009 – 2013 klesla dotace o 35 milionů, počet 
akademických pracovníků klesl o 12 a počet neakademických pracovníků o 31. Další část 
poklesu představuje vývoj příspěvku a dotace SU OPF – mezi roky 2012 a 2014 byl pokles 
10,36%. Proti loňskému roku činí propad 7,8 %. Vedení musí na tuto situaci vzhledem k  vývoji 
reagovat. 

Děkan Tuleja dále provedl srovnání rozpočtu OPF s ostatními součástmi mezi léty 2011 
– 2014. SU měla v roce 2012 – 2014 pokles dotace o 1,85 %. Výsledkem je, že restrukturalizace 
OPF je nezbytná. Hospodářský výsledek OPF byl 1,79 milionu korun. Ve vzdělávací činnosti 
činil celkový přebytek 873 tisíc korun. Hospodářský výsledek byl převeden do fondu provozních 
prostředků, což je možné využít v roce 2014. Kladný HV je výsledkem mimořádných výnosů, 
výsledkem úspory mezd, vyšších tržeb za poplatky z přijímacího řízení, úsporou spotřeby 
energií, zapojení FRIM do oprav.  

Rozpočet pro rok 2014 představuje pokles dle přidělených prostředků o 6,76 milionu 
korun. OPF má k dispozici fond provozních prostředků ve výši 3,03 milionu korun, který nelze 
vyčerpat, neboť musíme držet rezervy. Fakulta byla novým vedením převzata v době, kdy fondy 
byly naplněny v minimální výši. Současně také konstatoval, že na konci svého funkčního období 
předchozí vedení fakulty vyplatilo na odměnách cca 2 miliony korun. Nové vedení univerzity také 
převzalo 4 budovy se zjištěním, že k provozu postačí pouze budovy 2. Dvě nepotřebné budovy 
byly bývalému vedení darovány a je možné je pronajmout pouze pro výukovou činnost. V tomto 
okamžiku vedení OPF jedná s Magistrátem města Karviná o podepsání dodatku ke smlouvě, 
díky němuž by bylo možné tyto prostory využít také pro komerční účely. Jedná se o budovy na 
ul. Gustava Morcinka a Žižkova.  

V rámci úspor byly dle děkana Tuleji plošně sníženy mzdy akademickým pracovníkům o 
5 %, neakademickým pracovníkům o 2 %. Snížení se samozřejmě dotklo i platů vedení OPF a 
děkana.  

Za další příčiny poklesu finančních prostředků fakulty děkan Tuleja určil rostoucí 
průměrný koeficient náročnosti na ostatních součástech. Chce v reakci na tento vývoj nabízet 
obory kvalitní a lepší. Jako jedno z možných řešení označil restrukturalizaci oborů a s ní 
spojenou restrukturalizaci pracovišť. Cílem této restrukturalizace je, aby všechny katedry byly 
oborové, ne obslužné a měly pod sebou alespoň jeden obor. Výsledná skladba by měla mít tuto 
podobu: 7 bakalářských, 4 navazující a 1 doktorský studijní obor. 

Redislokace pracovišť spjatá s restrukturalizací bude provedena k 1. 9. 2014 a bude  
nízkonákladová. Budou pouze převezeny materiály z jednoho místa na druhé. Nebude se jednat 
o žádné přestavby.  

Součástí změn bude i personální audit, jehož výsledkem bude objektivní evaluace 
pracovníků.  

Změny byly dle doc. Tuleji projednány a konzultovány s rektorem SU i JUDr. Hulvou, 
vnitřní předpisy byly projednány v AS SU OPF a organizační změny byly také projednány 
s odborovou organizaci. Sloučením pracovišť by mělo dojít k okamžité úspoře 1,7 milionu korun. 
Předpokládaná úspora ze zrušených pracovních míst by měla činit 5 milionu korun. Úspory 
s ukončených DPP a DPČ by dělala asi 300 tis.  

Rizika budoucích let děkan Tuleja určil v předpokladu zvýšení nákladů na energie. 
Výrazně se projeví pokles demografické křivky a akreditace některých stěžejních studijních 
oborů představují další proměnnou.  
 
 
 
Diskuze: 
 
Sedlář: Vznesl dotaz, jak se na OPF počítá úvazek. 
 



Tuleja: Informoval, že počet hodin, které má zaměstnanec v rozvrhu s tím, že asistent učí 16 
hodin, odborný asistent 12 hodin, docent 8 hodin a profesor 6 hodin. Zkoušení je zde zahrnuto 
v rámci výukových hodin. 
 
Sedlář: Konstatoval, že byly zmíněny škrty, které budou provedeny. Rád by však věděl něco  
o rozvoji příjmové části. Zda je plánováno rozvíjet příjmovou část fakulty. 
  
Tuleja: Jedná se o možnosti pronájmu Žižkovy školy a budovy Gustava Morcinka. Další cestou 
by mohla být spolupráce s praxí či celoživotní vzdělávání. 
 
Sedlář: Vznesl dotaz ohledně grantů. 
 
Tuleja: Konstatoval, že předpokládá, že se jedná o standardní činnost, která je zajištována 
zaměstnanci OPF. Nemá pocit, že jich je podáváno málo, je však pravdou, že důležitým 
faktorem je úspěšnost podaných grantů. 
 
Hoflerová: Vznesla dotaz, zda komise, která bude tento proces provádět, jsou zaměstnanci 
jednotlivých kateder. 
 
Tuleja: Skupinu, která realizuje vnitřní evaluaci fakulty, tvoří vybraní garanti studijních oborů 
v rámci jednotlivých studijních programů, k nim jsou přiřazeni vedoucí doktorských studií a pak 
dr. Vymětal.  
 
Kolibová: Vznesla dotaz o kolik lidí se bude jednat? Jaká budou kritéria výběru. Dovede si 
představit osoby v důchodovém věku. 
 
Tuleja: Konstatoval, že v tomto okamžiku má pouze rámcovou představu, že se bude jednat 
zhruba o 15 akademických pracovníků. Není dáno, kdo konkrétně to bude. Kritériem bude 
výsledek personálního auditu (evaluace), o kterém hovořil. Další kritérium bude pedagogický 
výkon pracovníka a rozhodnutí Rady garantů o zrušení výuky těch povinně volitelných 
předmětů, které neovlivní profil absolventa oboru. 
 
Bernatík: Informoval o tom, že proběhlo dodatečné hlasování k tomuto materiálu týkající se 
účinnosti tohoto materiálu.  Byl schválen 12 hlasy z 12 hlasů v předloženém znění. 
 

Návrh usnesení:  
Akademický senát Slezské univerzity schvaluje VIII. Změny Statutu Slezské univerzity v Opavě, 
Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 
 

Pro:     Proti:    Zdrželi se 

19     0    0 
 
 
 
 
 
 
 



b. VIII. Změny Organizačního řádu Slezské univerzity v Opavě, Obchodně 
podnikatelské fakulty v Karviné 

 

Tuleja: Upřesnil, že změny navazují na změny Statutu Slezské univerzity v Opavě, Obchodně 
podnikatelské fakulty v Karviné. 

Diskuze: 

Nikdo neměl žádné připomínky ani dotazy. 

Návrh usnesení:  

Akademický senát Slezské univerzity schvaluje VIII. Změny Organizačního řádu Slezské 
univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

Pro:     Proti:    Zdrželi se: 

19     0    0 

 

c. XI. Změny Stipendijního řádu Slezské univerzity v Opavě 

Rektor: Informoval o problematice ubytovacích stipendií a požádal prorektorku Dluhošovou o 
předložení změn. 

 
Dluhošová: Informovala, že změna ošetřuje dosud ne úplně jasnou situaci, kdy zahraniční 
studenti na pobytu Erasmus odjedou zpět, aniž by si vyzvedli ubytovací stipendium. Tato 
záležitost nebyla ve stipendijním řádu ošetřena. JUDr. Hulva byl tedy požádán o stanovisko. 
Vzhledem k tomu, že studenti neuváděli všechny potřebné informace k odeslání stipendia do 
zahraničí, bylo do stipendijního řádu doplněno, že student je povinen údaje (swift kód, IBAN 
apod.) nejpozději 1 týden před odjezdem doplnit. Pokud údaje doplněny nebudou, stipendium 
nebude vyplaceno.  Tito studenti jsou upozorňováni jak koordinátory pro Erasmus, tak studijními 
odděleními. 

 
Diskuze: 
 
Nikdo neměl žádné připomínky ani dotazy. 
Před zahájením se omluvil PhDr. Vojtal, který musel z neodkladných důvodů odejít z jednání. 
V tuto chvíli je počet hlasujících senátorů 18. 

Návrh usnesení:  
Akademický senát Slezské univerzity schvaluje XI. Změny Stipendijního řádu Slezské univerzity 
v Opavě 
 

Pro:     Proti:    Zdrželi se: 

17     0    1 

 

 

 

 



2.Ekonomické záležitosti 

a.  Rozpočet Rektorátu Slezské univerzity v Opavě pro rok 2014 

Rektor: Informoval, že v této záležitosti proběhla podrobná příprava a jednání s vedeními 
součástí, kdy došlo k určitým úpravám a ke snížení některých položek rektorátu. Snížení se 
týkalo i počtu pracovníků v obou knihovních střediscích jak v Karviné, tak v Opavě. Požádal 
pana kvestora o zodpovězení případných dotazů. 

 

Diskuze: 

Šperka: Vznesl dotaz, zda na všech součástech dochází k nějakému poklesu co se týče 
rozpočtu a ve kterých konkrétních položkách došlo k poklesu na rektorátě. 

Kvestor: Konstatoval, že rozpočet je doplněn komentářem k jednotlivým účetním položkám. Z  
komentáře je vidět, kde došlo k navýšení a kde k úspoře. Vždy je zřejmé, kdy posuzujeme rok 
minulý a následující. K zásadní změně dochází v oblasti navýšení rozpočtu univerzitní knihovny. 
Letos byly překlopeny nejen mzdy, ale i celouniverzitní náklady (teplo, světlo, voda apod.). 
Důvodem je, aby bylo možné vyčíslit skutečné náklady univerzitní knihovny. Abychom měli i 
nějaké srovnání, co přinese centralizace, až se některé knižní fondy přestěhují. Prostředky 
nezůstávají na rektorátě, ale bude docházet k přeúčtování na poskytovatele jednotlivých prostor 
univerzitní knihovny. Pokud dojde k nějakým úsporám, budou se veškeré přebytky rozpouštět 
v daném kalendářním roce na všechny součásti tak, jak se na prostorách podílejí.  

Franěk:  Konstatoval, že si je vědom, že vedení fakulty dělá maximum, aby byl rozpočet 
vyrovnaný, přesto tam chybí 2 miliony. Zda pro tento rok není možné, aby vedení pomohlo ty 2 
miliony vyrovnat. 

Kvestor: Konstatoval, že na poradě vedení bylo deklarováno, že je možné doplnit směrnici o 
další položky. Není to tak, že by nechtěli OPF pomoci, ale je potřeba vše jasně definovat.  

Bernatík: Vznesl dotaz, že bylo zmíněno, že k navýšení mzdových prostředků dochází 
v důsledku toho, že byli převedení zaměstnanci z projektového oddělení. Předpokládá se tedy, 
že až se rozjede další programové období, dojde ke značné úspoře? 

Kvestor: Potvrdil tvrzení a konstatoval, že jinak bychom se zbavili kvalitních lidí, kteří 
problematice rozumí. Se začátkem nového období budou převedeni zpět na projekty.  

Návrh usnesení:  

Akademický senát Slezské univerzity schvaluje Rozpočet Rektorátu Slezské univerzity v Opavě 
pro rok 2014 

Pro:     Proti:    Zdrželi se: 

18     0    0 

 

b. Rozpis příspěvku a dotace součástem Slezské univerzity v Opavě pro rok 
2014 

 

Rektor: Konstatoval, že se jedná o záležitost, která byla projednávána s vedoucími součástí a 
tajemníky. Snažili jsme se, aby všechny tyto záležitosti byly transparentní a aby bylo jasné, jak 
se k jednotlivým položkám dochází a podle jakých kritérií.  

 



Diskuze: 

Nikdo neměl žádné připomínky ani dotazy. 

Návrh usnesení:  

Akademický senát Slezské univerzity schvaluje Rozpis příspěvku a dotace součástem Slezské 
univerzity v Opavě pro rok 2014 

Pro:     Proti:    Zdrželi se: 

18     0    0 

 

3.Různé 
 
a) 
Rektor: Využil příležitosti a poděkoval děkanovi OPF za práci, kterou udělali. Popřál, aby se 
OPF dostala z problémů, které zapříčinilo minulé vedení, a kdy nebylo možné dosáhnout 
žádného rozumného výsledku. Je potěšen, že si vedení OPF uvědomuje svůj podíl 
odpovědnosti. Pokud jde o využití peněz z fondu rozvoje sdělil, že jsme ochotni upravit směrnici 
o rozdělení peněz z fondu rozvoje. 
 
b) 
Slováček: Informoval, že ing. Říhák s kolegyní Gabrielou Dziadkovou vycestoval s jeho 
souhlasem na Workshop pro studentské akademické senátory, realizovaný pod záštitou SK 
RVŠ. Vzhledem k tomu však, že Gabriela Dziadková není členem AS SU, nebylo zcela zřejmé, 
zda je kompetentní k schválení cesty, na jehož základě by kvestor mohl podepsat cestovní 
příkaz. Proto požádal o zmocnění v těchto případech a o vzetí na vědomí uskutečněné cesty.  
 
Diskuze: 
 
Siostrzonek: Přiklonil se k tomuto návrhu, jelikož souhlasí s podporou jakékoli aktivity studentů 
směrem ven z SU.  
 
Návrh usnesení: 

Akademický senát Slezské univerzity schvaluje zplnomocnění předsedy AS SU k delegování 
kandidátů pro výjezdy v rámci RVŠ 
 

Pro:     Proti:    Zdrželi se: 

17     0    1 
 
Slováček: Informoval, že kolegyni Dziadkové bude zpětně proplacen cestovní příkaz v rámci 
výjezdu na workshop organizovaný studentskou komorou RVŠ. Senátoři tuto skutečnost vzali na 
vědomí. 
 
c) 
Volba kandidáta na rektora 
 
Slováček: Informoval všechny přítomné o blížících se volbách kandidáta na rektora a požádal 
senátory, aby se již zamysleli nad složením volební komise, k jejíž volbě přistoupí na příštím 
zasedání AS SU. 



 
Rektor: Informoval, že souhlasil s brzkým naplánováním voleb kandidáta na rektora, jelikož se 
chystá nové programovací období. Jeho záměrem je, aby byl co nejdříve zvolen kandidát na 
rektora, který by se již mohl účastnit těchto příprav. Byl by rád, aby volba proběhla během 
měsíce října. 
 
d) 
Kvestor: Požádal senátory o co největší účast na příštím zasedání AS SU, jelikož se budou 
projednávat výroční zprávy, rozpočet SU a další.  
  
Příští zasedání Akademického senátu se bude konat  20. 5. 2014 ve 13 hodin v Opavě. 
 
 
 
 
Zapsala:  
Zuzana Moravcová, 22. 4. 2014 
Za správnost: Mgr. Petr Slováček, Ph.D.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
Slezská univerzita v Opavě 
Akademický senát 
 

 
 

 

U S N E S E N Í 
 

z 235. zasedání AS SU konaného dne 22. 4 2014  
 

 
 

1. Akademický senát Slezské univerzity schvaluje XI. Změny Stipendijního řádu Slezské 
univerzity v Opavě 

 
2. Akademický senát Slezské univerzity schvaluje VIII. Změny Statutu Slezské univerzity 

v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

3. Akademický senát Slezské univerzity schvaluje VIII. Změny Organizačního řádu Slezské 
univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

4. Akademický senát Slezské univerzity schvaluje Rozpočet Rektorátu Slezské univerzity 
v Opavě pro rok 2014 

5. Akademický senát Slezské univerzity schvaluje Rozpis příspěvku a dotace součástem 
Slezské univerzity v Opavě pro rok 2014 

6. Akademický senát Slezské univerzity schvaluje zplnomocnění předsedy AS SU 
k delegování kandidátů pro výjezdy v rámci RVŠ. 

 

 

 

 
 

Mgr. Petr Slováček, Ph.D. 
         předseda AS SU 


